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      Colofon: 

 
      Stichting Welzijn & Zorg Doven Zuid Holland 
       
      Afgekort : Stichting WeZoDo 
      Oprichtingsjaar : 19-11-1981 
 
      Accommodatie : “Het Gebarenplein” 
         5 Mei-straat 1 
         2712 VD Zoetermeer 
 
      Email  : info@wezodo.nl 
      Website : www.wezodo.nl 
      Facebook : #wezodo 
      Instagram : stgwezodo 
      Twitter  : @WeZoDo 
 
      IBAN-nummer : NL05 INGB 0001 5289 41 
      KvK  : 41152378 
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Voorwoord 

 

Terugkijkend op het jaar 2017 kunnen we zeggen van een hectische jaar, door het besluit 

om Het Gebarenplein te kopen van de gemeente Zoetermeer. 

We kregen veel hulp van de heren van Sesam-academie, Fonds1818 en werkgroepleider 

“Nee tegen verhuizing” Tom Voskuijl. Het leidde toe, dat er in december 2017 concept 

koopovereenkomsten zijn gemaakt door de gemeente Zoetermeer. En de toezegging van 

Fonds1818 voor de financiële steun. 

Met dit reden is ook een nieuwe werkgroep opgezet, we hopen dat ze in 2018 e.e.a. wat in 

hun mars hebben. 

We hopen koopovereenkomst etc in 2018 geheel af te ronden, waarna we overgaan naar het 

verduurzamen van Het Gebarenplein, waarbij we denken aan de dubbelglas, dakisolatie, 

ledlampen etc. 

 

Het aantal vrijwilligers blijft nog stabiel.  

  

We hopen op een goed jaar 2018, dat Het Gebarenplein in onze bezit mag zijn. 

 

Het bestuur van Stichting WeZoDo 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



6 
 

Bestuur 

Binnen het bestuur was er in 2017 enkele wijzigingen geweest.  
 
Bij de Sectie Beheer is de plaats van Petra Koele overgenomen door Jan Willem Hofstede. 
Bij de Sectie E&V is Tunde Rijke gekomen als plaatsvervangend bestuurslid. 
 
Bij de AJV is bekend gemaakt dat Leyda Kok nu de secretaresse is van Stg. WeZoDo. 
 
 
Vrijwilligers 
 
We zijn de vrijwilligers zeer dankbaar voor hun inzet. Zonder hun kunnen we Stichting 
WeZoDo niet voortzetten. In 2017 werden enkele vrijwilligers in het zonnetje gezet i.v.m hun 
jarenlange inzet tijdens de jaarlijkse vrijwilligersavond. Zo vierden Rudi Hietbrink en Petra 
Koele hun 12,5 jarige jubileum. En 25-jarige jubileum is voor Leyda Kok. 
 
Het aantal vrijwilligers staat nu op 57. 
 
 
Stagiaires 
 
Zoals voorgaande jaren komen de stagiaires van Hogeschool Utrecht bij ons de bardiensten 
te draaien. Tijdens hun stage kunnen ze oefenen met de gebarentaal dat ze moeten leren 
voor hun opleiding doventolk of gebarendocent. In 2017 waren er 3 stagiaires bij WeZoDo. 
 
 
Opkomsten 
Op verzoek van de Gemeente Zoetermeer houden we een paar jaren bij hoeveel mensen bij 
Stichting WeZoDo komen, dat wil zeggen: deelnemers aan de activiteiten, bezoekers, 
vrijwilligers etc. 
In 2017 was het totaal 6194 tegenover 5758 in 2016.  
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Educatie en Voorlichting 

Medio maart heeft Marcella Hagendijk haar vrijwilligerswerk opgezegd wegens de verhuizing 

naar het oosten van Nederland, waardoor ze ook onze team Sectie E&V verlaat. 

Gelukkig is er al gauw een ander vrijwilligster gevonden >Tunde Rijke. Zij staat nu naast 

Margreet Poel als de B-persoon van E&V. 

 

Gebarencursussen: 

In het voorjaar hebben we 2 x gebarencursussen gehouden nl. NGT ab2 en NGT ab3. 

 

Deze personen hebben na de afronding van de cursus certificaten behaald. 
 
Op 19 januari werd er lezing gehouden van Bijbel NGT-community check. Er werd een film 
gedraaid. We kregen de opdracht naar een persoon te kijken op de film die gebaren maakte 
en daarop moesten wij reageren of we het hebben begrepen en of vragen hadden. Zo 
ontstond er een discussie en deelden we onze meningen met elkaar.  
 
In het najaar hadden we gebarencursus gegeven op de locatie in Naaldwijk voor organisatie 
Patijnenburg. (te kunnen communiceren met dove werknemers op werkvloer) 
In het najaar hadden we 2 x gebarencursussen NGT ab1 en NGT ab3 
In oktober/november heeft Beppie Maljers cursus NGT ab1 gegeven aan paar mensen van 

Fonteynenburg.(begeleiding) 

In oktober is er een workshop Kerk en geloof onder leiding van Frida Verdel.   
Er waren totaal 28 deelnemers en het was een geslaagd avond. 
We hebben ook webshop gebarenmarkt. Er werden mokken en boeken en kaarsen verkocht.  
Voor 2018 hebben we nieuwe gebarencursus opgezet nl. NmG peuters. 
Deze is geschikt voor professionals van kinderopvang.  
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Gebarencontactavonden  
 
We hebben in het voorjaar enkele gebarencontactavonden gehad. Hierbij konden men 
oefenen in de gebarentaal. 
 
Elke maand is er verschillende thema’s zoals: maanden en dagen, klokkijken, sprookjes, 
Nederlandse plaatsnamen, het moordspel, de gevoelens. Het is jammer dat er niet veel 
mensen komen op deze avonden, want het is er erg gezellig en je leert er weer nieuwe 
gebaren bij.  In het najaar gingen we verder met volgende thema’s: Vingerspelling en tellen, 
dieren, decembermaanden met “ik ga op reis en ik neem mee…”  
 
Kortom; het waren leuke thema’s, wij bedenken samen leuke en gezellige thema’s zodat we 
ervoor zorgen dat er mensen komen op de gebarencontactavonden! 
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Oranjefonds-collecte 

        

Onze vrijwilligers hebben mee gedaan aan de 3e Oranje Fonds Collecte.   

Er waren 19 deelnemers vanuit WeZoDo. 
De opbrengst van onze collecte is in totaal: € 1111,19. De helft van dit bedrag € 555,60 ging 
naar Stg. WeZoDo. 
 
Gezamenlijk hebben we met de derde landelijke Oranje Fonds Collecte circa € 650.000,= 
ingezameld. Een bedrag om trots op te zijn! Zo zorgen we samen voor een betrokken 
samenleving. 
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“Nee tegen de verhuizing” 
 
Begin 2017 verkeerde WeZoDo nog steeds in onzekerheid of ze op het Gebarenplein kon 
blijven. 
Want afdeling Vastgoed van gemeente Zoetermeer zag WeZoDo om onduidelijke redenen 
graag daar vertrekken. 
Weliswaar werden er ons eerder drie andere locaties aangeboden maar die waren volkomen 
ongeschikt en lieten zich in niets vergelijken met het voor ons ideale Gebarenplein. 
De werkgroep “Nee tegen de verhuizing”, opgericht in 2016 zocht naar wegen om de 
verhuizing te voorkomen en de eerste stap in 2017 was om in te spreken tijdens de 
commissievergadering van gemeente Zoetermeer. 
De massale aanwezigheid van de soms luidruchtige achterban tijdens het inspreken maakte 
indruk op de aanwezige politici. Bij de tweede inspreekbeurt, ditmaal in gebarentaal werd er 
een dikke petitie aan de burgemeester overhandigt. 
Gevolg van die twee inspreekbeurten aangevuld met persoonlijke contacten was, dat de 
politici begrip kregen voor het standpunt van WeZoDo om niet te willen verhuizen.  
Kort daarop kreeg WeZoDo de mogelijkheid aangeboden om het Gebarenplein te kopen en 
de grond kon ter beschikking gesteld worden voor een eeuwigdurende erfpachtregeling voor 
een symbolische bedrag van 1 euro.  
Omdat wij twijfels hadden over de vraagprijs, rekening houdend met het feit dat afdeling 
Vastgoed het Gebarenplein slooprijp achtte, werd een externe taxateur aangesteld. 
Ze kwamen tot een lagere bedrag dan de vraagprijs op basis van het bijgeleverde 
bouwkundige rapport waaruit tevens bleek dat het Gebarenplein in goede staat verkeerde. 
Fonds 1818 met wie WeZoDo een warme relatie onderhield werd benaderd om te kijken 
naar de financiële mogelijkheden en ondersteuning. 
Omdat het ons aan expertise ontbreekt om de koop te realiseren werd er contact gelegd met 
Sesam academie met als resultaat dat we twee deskundige adviseurs aangewezen kregen. 
Om het kort te houden, de situatie eind 2017 is, dat WeZoDo het Gebarenplein kan kopen 
voor een voor beiden partijen aanvaardbare vraagprijs en dat Fonds 1818 bereid is de 
vraagprijs volledig te financieren. 
Nadat de koopovereenkomst en erfpachtovereenkomst (in 2018) zijn ondertekend, krijgen 
we nog te horen of we de investeringssubsidie en gemeentegarantie van de gemeente 
Zoetermeer krijgen WeZoDo is Fonds 1818 en de twee adviseurs van Sesam-academie veel 
dank verschuldigd en dat geldt ook voor gemeente Zoetermeer want zij allen stellen 
WeZoDo in staat om tot de koop van het Gebarenplein over te gaan. 
In de loop van 2018 hoopt WeZoDo een nieuwe hoofdstuk aan hun geschiedenis toe te 
voegen, namelijk trotse eigenaar worden van het Gebarenplein. 
 
Namens de werkgroep “Nee tegen de verhuizing”. 
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Van toegankelijkheid jury naar toegankelijkheidsraad. 

Toegankelijkheid jury had de taak om te kijken welke winkels of dienstverleners meest 

toegankelijk is. De gemeente had hiervoor een prijs beschikbaar gesteld. Het laatste wat 

beoordeeld werd was de tandartsen die bereid waren hieraan mee te werken. Van auditieve 

kant is vooral de communicatie van belang en dat was best lastig als de tandarts een 

mondkapje voor de mond heeft. Hoe verteld de tandarts een Doof persoon wat hij doet in de 

mond van de patiënt. De patiënt is zelf verantwoordelijk.  

Het maken van afspraken wat meest telefonisch gebeurt, is een onmogelijke opgaven voor 

Doven. Vandaar dat ook werd gekeken of er WiFi en email aanwezig is. Email voor 

afspraken maken en Wifi verbinding mogelijk te maken voor face tot face communicatie als 

je bij de tandarts moet wachten.   

Nu heeft de Gemeenteraad besloten alles te reorganiseren. De Zorgvragersraad en 

Toegankelijkheidsjury is opgeheven door verandering van beleid. 

De landelijke overheid heeft twee financiële regelingen afgeschaft op basis waarvan 

chronisch zieken en gehandicapten een financiële tegemoetkoming ontvingen in verband 

met hogere ziektekosten. Het gaat om de Wet Tegemoetkoming Chronisch Zieken en 

Gehandicapten (WTCG) en de Compensatie Eigen Risico (CER). Het rijk heeft ongeveer 1/3 

van het landelijke budget overgedragen aan de gemeenten. Het budget dat de gemeente 

ontvangt, is dus veel minder dan voorheen. Daarom kiest de gemeente er voor om geen 

financiële tegemoetkoming te verstrekken. 

In kader van Zelfredzaamheid in zorg, wonen, inkomen en welzijn! Heeft de gemeente hun 

doelstellingen aangepast en daar het beleid op afgestemd. Vandaar dat men nu spreekt over 

Sociaal domein. 

Toegang tot de voorzieningen is er niet beter op geworden en zelfs helemaal niet meer te 

bereiken. Met andere woorden de toegankelijkheid is hiermee voor Doven slechter geworden 

en er kan geen aanspraak worden gemaakt op voorzieningen. Zo met de videointercom 

voorziening waar de woningbouw de Doven heeft vergeten en nu hiervan de dupe zijn. 

Sommigen is gelukt om de voorziening te krijgen en anderen moeten hiervoor betalen. Doof 

zijn hebben we niet gevraagd en moeten nu voor ons eigen beperking betalen en dat is te 

gek voor woorden.  

De samenleving en de gemeente ervoor te zorgen dat Doven overal mee kunnen doen en 

dat verplicht de samenleving en gemeente de zorg dat Doven communicatie wordt 

ondersteund. Dat blijkt nog niet voldoende te zijn. 

Dat laatste wordt bewaakt en aangekaart door Toegankelijkheidsraad. Daarom is nu van 

belang dat er meer mensen komen die in de toekomst in de Toegankelijkheidsraad zitting 

kunnen nemen. Voor de komende jaren zit Aleidus Aalderink in de Toegankelijkheidsraad. 

Wie problemen heeft met de gemeente (welke gemeente maakt niet uit) kan altijd voor 

vragen en eventueel problemen met voorziening bij Aleidus Aalderink terecht. 

 
 
 
 
 
 
 
 



12 
 

 
 

 

 

GGMD – Maatschappelijk werk  

In 2017 hebben weer verschillende mensen gebruik gemaakt van het maatschappelijk werk 
inloopspreekuur van GGMD. Opvallend was dat er in de zomermaanden weinig gebruik is 
gemaakt van het inloopspreekuur. Op het spreekuur kwamen mensen die hulp vroegen bij 
het contact leggen met instanties en bij het lezen en het schrijven van brieven/e-mails. Deze 
hulp hebben we kunnen bieden door samen met de mensen te bellen en samen brieven/e-
mails te lezen en te schrijven, waarbij de maatschappelijk werker uitleg gaf van taal en 
inhoud. Daarnaast waren er vragen op het gebied van financiën, zoals hulp bij het aanvragen 
van pensioen en nieuwe Digid.  

In een aantal gevallen waren de problemen te complex voor het inloopspreekuur en zijn 
mensen doorverwezen naar GGMD voor aanmelding en intake.  

 

Dagrecreatie De Waterlelie 

In april 2016 is de Gelderhorst gestopt met het organiseren van de dagrecreatie De 
Waterlelie. Voor de Gelderhorst waren de organisatiekosten te hoog geworden. GGMD heeft 
toen, op tijdelijke basis, de organiseren van de dagrecreatie overgenomen. Helaas heeft eind 
2017 ook GGMD moeten concluderen dat de kosten te hoog zijn en is de dagrecreatie 
gestopt. GGMD is met een aantal partijen in gesprek om de mogelijkheden van een 
overname en herstart van de dagrecreatie De Waterlelie te bespreken 
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Traditionele kaarsjesavond in december. 
Als de straatverlichting gedoofd wordt, ontstaat een prachtige schouwspel van duizenden 
lichtjes welke de etalage verlichten van de verschillende winkels in de Dorpsstraat, op 
loopafstand van Het Gebarenplein. 
Traditiegetrouw kan men ervoor of erna bij Het Gebarenplein pannenkoeken of erwtensoep 
eten, ook is er warme chocolademelk of Glühwein. Voor elk wat wils. 
 
 

          
 
En nog meer activiteiten  
 
Diverse workshops waren er zoals: Paasstuk / kerststuk maken, HighTea. 
 

 Paasstuk maken 
 
 

         
 

High Tea 
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Kerststuk maken  
 
 
Koningsdag werd ook gevierd bij Het Gebarenplein met Oud-Hollandse spellen. 
 

 
 
 
 
 
Een werkgroep Actie heeft diverse bijeenkomsten gehouden, waarbij dingen werden 
gemaakt ter verkoop. De opbrengst is voor WeZoDo ivm het eventuele koop van Het 
Gebarenplein. Zo heeft de werkgroep een kraam tijdens de Moonlight Braderie in 
Zoetermeer. 
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Zoetermeermin heeft een wandeltocht van ca 10 km georganiseerd, het leidde naar Noord-
AA. Het is een mooi wandelroute rondom Noord-AA. Waar men op het laatst werden verrast 
door een regenbui. 
 

 
 
 
 
DoKiZo heeft een Sinterklaasfeest georganiseerd voor de kinderen tot en met 12 jaar.   
 

 
 

 
Culinaire avonden: 
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Verder hebben andere commissies: Ouderen Samen Op Weg, De Oorsprong, NDMC 
Freedom, Zoeterplussers, Kreado, Slot Racing Carrera Team, Open Computerdag, 
Zoetermeermin, Filatelie, De Vierhanden, ZoeterSpellen en ZoetersRoemers hun activiteiten 
gehouden, o.a. lezing Oogverzorging,  workshop Massage, excursies, spelavond, 
creativiteitten, klaverjassen, rummicub, sjoelen en bingo, culinaire avonden, cursus 
klaverjassen, fotospel, wandeling Meijendal, ABC-spel, motortourtochten. 
 
Weer is er in 2017 een gezellige zomer-bbq georganiseerd door CBG i.s.m. Beheer 
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